

## **Egyptian men... Inexhaustible Resource**

**By: Nader Riad**

History gave examples that each state has its men who are preserved in the record of honor to remain a beacon of light for the coming generations, the history immortalized Abd El Nasser by the nationalization of the Suez Canal and defeating the tripartite aggression, and the construction of the High Dam with Egyptian hands represented in the Arab Contractors Osman Ahmed Osman company, and then the revolution of manufacturing Egypt by establishing the industrial grand plan owned by an economy owned to the state which is known as the industrial general sector, who later became the basis of heavy Industries, such as iron and steel, medium and light industries as well, which included aluminum, copper, cables, fertilizer, chemical engineering and mining industries factories, which achieved self-sufficiency, and to maintain the stability of the Egyptian pound for many years.

This industrial revival could not have been achieved except that Nasser and Dr. Aziz Sedky depended on a prominent Egyptian engineers, who were able to develop themselves in a few years to become one of the pioneers of Industrialists and then they completed their skills in financial and economic management skills and business development, sustainable human for Industrial cadres which formed the industrial Battalion. The fate did not give Nasser much to lead us to achieve victory, then Anwar Al Sadat take over the authority and began the struggle stage to lead Egypt from defeat to victory, liberating the Suez Canal in the battle of war, followed by victory in the battle for peace .it was wonderful when Sadat announced that the leader Abdul

Nasser is the one who set the plan , known as the « spark Plan », and all what he did was implementing it, even though everyone knows that he made a lot of adjustments, Sadat was great in his humility, and his pride .

This was followed by victory in the battle for peace to liberated the whole Egyptian soil, and to remove the shame of humiliation from the Egyptia

history, and to open the door to economic development through economic openness in its modern concept, including infrastructure and 54 industrial cities.

This second industrial breakthrough could not occur without crossing Egypt from a humiliating defeat to the dignity of victory, which regain the Egyptian people confidence in its armed forces, and returned to Egypt its immortal name again after it lost its bright , which it gained over Ages.

The recent history recorded in letters of light the names of men who achieved the epic of great crossing as follows :

- Field Marshal Ahmed Ismail, Commander in Chief of the Armed Forces, Minister of War during October War. He was classified by the US military magazine as one of the 50 global military figures who added a new tactic to the war.
- Field Marshal Mohamed Abdel Halim Abu Ghazala participated in October war in 1973.
- He was the commander of the second army artillery.
- Field Marshal Mohammed Abdul Ghani Al Gamasy, operations commander, He was ranked as one of the most 50brilliant military leaders in history.

- General Abdel-Moneim Riad, the hero of the war of attrition, he was one of the main pillars, which was adopted by President Gamal Abdel Nasser in the reconstruction and organization of the Egyptian armed forces and war of attrition.
- General Mohammed Hosni Mubarak led the Egyptian air forces during the October war 1973
- Lieutenant-General Saad Eldin Shazly, Chief of Staff of the Egyptian Armed Forces during the war, and he was described as the mastermind of the successful attack on the Israeli Barlif line in October 1973.
- Lieutenant-General Fouad Ghali chosen by President Anwar Sadat the Supreme Commander of the Armed Forces, as the commander of the Second Army field, recognition of his outstanding leadership in the battle of liberating AL Qantara Sharq city, he proved unique efficiency, and caused heavy losses to the enemy forces, and maintained his forces without losses in personnel and equipment.
- Abdel Moneim Wasel had a major role in repelling the gap through October 1973 battles.
- Lieutenant-General Ahmad Badawi participated in October War as a commander of the seventh Infantry Division, he crossed from Suez to the east bank, and achieved remarkable military victories, he was chosen by President Sadat as the third commander of the third army military field after his heroic stances.
- Major General Mohamed Ali Fahmy was the commander of the air defense forces, and had a significant role in the victory by the construction of the missile shield.

- Major General Kamal Hassan Ali, director of the Armored Corps, he was the commander of Division 21 which was responsible for supplying the Egyptian army with tanks during the war.
- Major General Yousef Afifi took over the command of Infantry Division 19 which is one of the Third Army divisions, and crossed it from Suez to Sinai on October 6, 1973, it was one of the largest divisions of the Egyptian military, which had a wide offensive and continuing operations in the glorious October War.
- General Fouad Zekry, the commander of the naval forces who is planner of the process of destroying Eilat in 1967.
- Abd Rab El Naby one of the armed forces leaders which was well known with military science. His unit addressed the waves of Israeli counter-attack and defeated them.
- Brigadier-General Hassan Abu Seada is the commander who destroyed the Israeli Armored Brigade 190, led by Assaf Aageory

As if fate always expressing its loyalty to Egypt whenever it faces ordeals. New Ahmose emerge to unite ranks and combine the nation so as to Egypt regains its prestigious position that the world has ever known in ancient and modern eras.

Egypt will be in a higher position in virtue of its sincere men and women

**President of the Federation of Egyptian-European business organizations**

## **Möge Ägypten dank seiner Männer auf ewig glorreich bleiben**

**von Dr. Ing. Nader Riad**

Die Geschichte lehrt uns, dass es in jedem Land bedeutende Personen gibt, deren Namen in Ehrenlisten verewigt wurden und die den kommenden Generationen als Vorbilder dienen. So steht in den Geschichtsbüchern, dass es Abdelnasser gelang, den Suezkanal zu verstaatlichen, den Angriff von Großbritannien, Frankreich und Israel auf Ägypten im Jahr 1956 zu beenden, den Bau des Assuan-Staudamms durch das ägyptische Bauunternehmen, The Arab Contrators (Osman Ahmed Osman), zu verwirklichen, eine industrielle Revolution herbeizuführen, die die Gründung von großen staatlichen Industriebetrieben als erster Schritt hin zur Errichtung der Schwerindustrie, wie z.B. der Eisen- und Stahlindustrie, sowie zur Gründung mittlerer und kleiner Industrieunternehmen für die Herstellung von unter anderem Aluminium, Kupfer, Kabeln, Düngemitteln, chemischen Produkten und technischen Erzeugnissen und für die Gewinnung von mineralischen Rohstoffen umfasste. Durch diesen industriellen Aufschwung wurden die wirtschaftlichen Bedürfnisse Ägyptens gedeckt und den Pfundkurs jahrelang stabilisiert. All das wäre jedoch ohne die große Bereitschaft der ägyptischen Ingenieure, ihre Fähigkeiten und Kompetenzen im Bereich der Wirtschaft, Administration und Ausbildung von Arbeitskräften innerhalb von wenigen Jahren zu verbessern, nicht denkbar gewesen. Auf diese Pioniere haben sich Abdelnasser und Dr. Aziz Sedqi verlassen.

Das Schicksal hat Abdelnasser daran gehindert, länger zu leben, um die Niederlage zu überwinden und uns zum Sieg zu führen. Das gelang aber

seinem Nachfolger Al-Sadat, einem ebenso großartigen Sohn unseres Landes. Al-Sadat konnte den Krieg gewinnen und auch im Kampf um den Frieden siegen. Und wie wunderschön Al-Sadat war, als er auf dem Höhepunkt des Sieges erklärte, dass es Abdelnasser war, der den Plan für den Sieg, der „Zündfunke“ genannt wurde, machte und dass er, Al-Sadat, ihn nur umsetzte, obwohl die ganze Welt wusste, dass Al-Sadat Teile des Plans änderte. Wie bewundernswert seine Bescheidenheit und sein Stolz waren.

Durch den Frieden konnte Ägypten seine besetzten Territorien befreien und seine Ehre zurückgewinnen. Dadurch wurden die Weichen für einen neuen wirtschaftlichen Aufschwung gestellt. Im Laufe der wirtschaftlichen Öffnungspolitik wurden zum Beispiel 54 Industriegebiete errichtet. All das war nur wegen des Sieges im Krieg möglich. Man konnte dadurch Gefühle der Demütigung überwinden und das Vertrauen in der eigenen Staatsführung, verkörpert durch die Streitkräfte, zurückgewinnen. Ägypten hat seinen Stolz und seinen Ruf zurückgewonnen.

In diesem Zusammenhang hat die moderne Geschichte die Namen einiger Männer verewigt, wie z.B.:

- Marschall Ahmed Ismail, Generalkommandeur der ägyptischen Armee und Kriegsminister während des Oktoberkriegs. Die Zeitschrift der US-amerikanischen Armee bezeichnete ihn als einen von 50 militärischen Führern, die neue Kriegstaktiken entwickelt haben.
- Marschall Mohamed Abdelhalim Abo Gazala. Er nahm am Krieg von 1973 teil und war Kommandeur der Artillerie der 2. Armee.

- Marschall Mohamed Abelgahni Algamasi. Ein Meister militärischer Operationen. Er wurde als einer von 50 militärischen Führer in der Geschichte ausgewählt.
- General Abdelmonem Riad gilt als der Held des so genannten Abnutzungskriegs und war einer der militärischen Führer, auf die sich Abdelnasser beim Wiederaufbau der ägyptischen Streitkräfte verließ.
- General Mohamed Hosni Mubarak. Er leitete die Luftwaffe während des Oktoberkriegs von 1973.
- Generalleutnant Saadaldin Alshazli. Er war Stabchef der ägyptischen Streitkräfte während des Kriegs und entwickelte den Plan für den erfolgreichen Angriff auf die Bar-Lev-Linie.
- Generalleutnant Fouad Ghali zeigte herausragende Fähigkeiten bei der Schlacht um Alqantra-Ost und wurde deswegen vom Präsidenten Anwar Alsadat zum Chef der 2. Armee ernannt.
- Generalleutnant Abdelmonem Wasel hat eine wichtige Rolle bei Verteidigung der Stellungen der ägyptischen Armee gegen israelische Angriffe gespielt.
- Generalleutnant Ahmed Badawi war während des Kriegs Kommandeur des 7. Infanterieverbands. Wegen seiner herausragenden Fähigkeiten wurde er vom Präsidenten Anwar Alsadat zum Chef der 3. Armee ernannt.
- Generalmajor Mohamed Ali Fahmi war Chef der Luftverteidigung und hat durch die Errichtung von Luftverteidigungssystemen einen wichtigen Beitrag zum Sieg geleistet.

- Generalmajor Kamal Hassan Ali war für die Panzertruppen zuständig und Kommandeur des 21. Verbands.
- Generalmajor Youssef Afifi leitete den 19. Infanterieverbands, der zu den größten militärischen Einheiten der ägyptischen Armee, die an mehreren Operationen während des Kriegs teilnahmen. Afifi überquerte mit seinen Truppen den Suezkanal am 6. Oktober 1973, und zwar von der Stadt Suez auf Sinai.
- Generalmajor Fouad Zekri war Chef der Marine und plante den Angriff auf den israelischen Zerstörer "Elat".
- Brigadegeneral Abdrab-Alnabi Hafez war einer der herausragenden militärischen Führer und hat erfolgreich mehrere Angriffe der israelischen Truppen gestoppt.
- Brigadegeneral Hassan Abosaida war der Kommandeur, der eine Panzerbrigade, die vom israelischen Kommandeur Assaf Yaguri geführt war, völlig zerstört hat.

Das Schicksal scheint dieses gesegnete Land nie in Stich zu lassen. Immer in den Zeiten großer Nöte und großer Gefahren taucht ein neuer Ahmus auf, der das Volk vereinigt und das Land rettet.

Möge Ägypten dank seiner Männer und auch seiner Frauen auf ewig glorreich bleiben.